
СТОЛИЧНА ОБЩИНА

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ
1000 София, ул. Московска № 33, Тел. 93 77 591, е-таП: 1пю@5оНасоипс!1.Ь§, Ьйр:/Лл/\лллс5оНасоипсП.Ь§

ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И 
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №62

от заседание на ПК по Образование, култура, наука и културно многообразие 
проведено на 14.12.2021г. от 10:00 часа

Днес, 14.12.2021Г. се проведе заседание на Постоянната комисия по Образование, 
култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-жа Малина Едрева - председател на ПК по ОКНКМ. 
При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 12 /дванадесет/ 
общински съветници, поради което заседанието може да бъде проведено. Списъкът на 
присъстващите членове на комисията е приложен към протокола - Приложение № 1.

Г-жа Малина Едрева докладва проекта за дневен ред на заседанието. Комисията 
подкрепи проекта за дневен ред с 11 /единадесет/ гласа “за”.

Общо гласували: 
в т.ч.:

11

За 11

Против няма

Въздържали се няма

По т. 1 от дневния ред:

Доклад с вх.№ СОА20-ВК66-9793/24/08.12.2021 г. относно приемане на документ 
„Цели, приоритети и организация на Календара на културните събития на Столична 
община за 2022 г.“ с вносители Малина Едрева, председател на ПК по ОКНКМ и 
Мирослав Боршош - зам.-кмет на Столична община

Г-жа Малина Едрева информира ПК, че докладът се внася по-късно от 
обичайното (юли - септември) поради необичайната обстановка поради пандемичната 
ситуация. Графикът на конкурсната процедура съответно е изместен напред във времето 
: декември 2021г.- януари 2022г. С приемането на бюджета на СО ще стартира и 
реализацията на проектите.

Специалните приоритети в рамките на Календара на културните събития за 2022г. 
ще бъдат:

1. специален фокус в/у юношеска и младежка публика
2. развиване на професионалните компетентности на младите творци
3. развитие на професионалистите и мениджърите в сферата на културата
4. изяви на открито в контекста на Ковид - 19
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С настоящия доклад се предлага даване на възможност на изпълнителите да 
променят бюджета си до два пъти и да се признаят дейности до 50% от бюджета , който 
не са били реализирани поради Ковид - 19.

Г-н В. Калановски помоли вносителите за уточнение на термина „адаптиране на 
съдържание за съответните аудитории“ използван в т.1 от специалните приоритети.

Г-жа М. Едрева поясни, че за първи път се създава приоритет юношеска и 
младежка публика като е нужна адаптация за съответните публики с цел привличане и 
създаване на интерес.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Въздържали се: К. Паргов, И. Виделов, А. Кръстева.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 9

Против Няма

Въздържали се 3

По т. 2 от дневния ред:

Доклад с вх.№СОА21-ВК66-11699/09.12.2021г. относно Програма "Навън" за 
2022 г., Направление 1 - "Площадка "Мавзолей": Разполагане на временна художествена 
инсталация "Между миналото, което е на път да се случи и бъдещето, което вече е било" 
с автор Красимир Терзиев вносители Малина Едрева, председател на ПК по ОКНКМ и 
Мирослав Боршош - зам.-кмет на Столична община.

Г-жа М. Едрева покани проф. Георги Янков, ректор на Националната 
Художествена Академия, прецедател на журито по Направление 1 - Програма „Навън“ 
да представи мотивите на журито за избор на предлагания проект.

Проф. Г. Янков информира ПК за състава на журито, което включва художници, 
изкуствоведи, представители на СГХГ, СБХ, Дирекция „Култура“ - СО, Съюза на 
архитектите. Получихме множество качествени кандидатури. Разсъждавахме и за това, 
каква част от тях са изпълними. На първо място се класира проект на Красимир Терзиев.

Г-жа Б. Генова, д-р д-я „Култура“ поясни, че са получени 8 /осем/ проекта като 
този на г-н Красимир Терзиев е класиран на първо място. В резерва е проект на г-н Мина 
Минов. Процедура по наредба - минава на оценка от ЕХС (всички членове бяха 
включени). Авторът Красимир Терзиев е с висок авторитет в творческите среди и богат 
опит в съвременното изкуство.

Г-н Б. Бориславов попита дали се предвижда обяснителна табела на английски 
език предвид туристически потоци.

Г-жа Б. Генова увери ПК, че проектът включва информационна табела на 
български и английски език представящ концепция на творбата и информация за автора. 
Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.
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Въздържали се: К. Паргов, И. Виделов, А. Кръстева.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 9

Против Няма

Въздържали се 3

По т. 3 от дневния ред:

Доклад с вх.№СОА21-ВК66-11666 / 12.11.2021г. относно поставяне на паметна 
плоча на Блага Димитрова с вносители Малина Едрева, председател на ПК по ОКНКМ и 
д-р Антон Койчев, общински съветник.
Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада като предлага следните изменения в проекта за решение: 
1.1 В правните основания в преамбюла се заличава „чл.21, ал.1, чл.18 от Закона за 
местното самоуправление и местната администрация“.
Правните основания придобиват следната редакция: „чл.21, ал.1, т.23 от Закона за 
местното самоуправление и местната администрация и във връзка с чл.17, ал.1 и ал.2 от 
Наредбата за именуване и преименуване на общински обекти и за паметници и други 
възпоменателни знаци на територията на Столична община.“
Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против Няма

Въздържали се Няма

По т. 4 от дневния ред:

Доклад е вх.№ СОА21-ВК08-11540-[7] / 10.12.2021 относно откриване на филиал 
на Столична библиотека в Район "Овча купел" с вносители Мирослав Боршош - зам.- 
кмет на Столична община и Дончо Барбалов, зам.-кмет на Столична община.

Г-жа Б. Генова, д-р д-я „Култура“, представи доклада от името на съвносителя г- 
н Боршош като информира ПК, че с разглеждания доклад се предлага откриване на 
третия филиал на Столична библиотека с цел продължаване на политиката на общинския 
институт за децентрализация. Филиалът ще развива всички програма на Столична 
библиотека - отдаване на книги, програми за насърчаване на четенето, специални 
събития за деца и ученици и др.

Г-н Ангел Стефанов декларира пред ПК своята подкрепа за инициативата.
Г-жа Юлия Цинзова, д-р на Столична библиотека, информира ПК, че 

институцията, която ръководи регистрира 15 000 нови читатели и е заела 380 000 книги 
за последната календарна година. Предложеният проект е финансово осигурен като ще 
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бъдат закупени 2000 книги, нужната техниката, изготвен е проект за интериорно 
обзавеждане.

Г-н Б. Бориславов изказа поздравления за активната дейност по децентрализация 
на общинския културен институт.
Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против Няма

Въздържали се Няма

По т. 5 от дневния ред:

Доклад с вх.№СОА21-ВК66-10750 /12.11.2021г. относно изменение и допълнение 
на Статут за присъждане на ежегодни награди на Столична община в областта на 
предучилищното и училищното образование с вносител Мирослав Боршош - зам.-кмет 
на Столична община.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада като прави следните изменения в Приложение №1 към 
предложения проект за решение:
1.1. Въвеждащият текст в „РАЗДЕЛ I ЦЕЛ И ВИД НА НАГРАДИТЕ“, непосредствено 
след заглавието, придобива следната редакция:
„Ежегодните награди на Столична община в системата на предучилищното и 

училищното образование имат за цел да удостоят с признание и да поощрят директори 
и учители от общински, частни и държавни образователни институции в сферата на 
образованието, на Центрове за подкрепа на личностното развитие /ЦПЛР/, като 
популяризират сред обществеността техния висок професионализъм, граждански 
принос, таланти и значими постижения.“
1.2. т. 2 в „РАЗДЕЛ II. УСЛОВИЯ ЗА ОПРЕДЕЛЯНЕ НА НОСИТЕЛИТЕ НА 
НАГРАДИ, придобива следната редакция:
„Мотивирани предложения за кандидатурите на образователните институции се правят 
съответно от Районните администрации на територията на Столична община - за 
общинските, Българска асоциация на частните училища /БАЧУ/ - за частните и 
Регионално управление на образованието София-град - за държавните, директорите на 
образователните институции - за учителите. Предложените кандидатури следва да 
бъдат подкрепени от Обществените съвети на съответните образователни институции. 
Предложенията, заедно със становищата на обществените съвети се предоставят на 
дирекция „Образование“.“
1.3. В „РАЗДЕЛ III. КАТЕГОРИИ И КРИТЕРИИ ЗА ОЦЕНКА“, в т. 2.2. Дигитализация 
на учебния процес се добавят следните нови тирета:

- Създаване на образователни ресурси /електронно учебно съдържание, 
електронни уроци и др./;
Участие в квалификационни дейности, свързани с обучението в електронна 
среда;

- Споделяне на добри образователни практики в училищните общности;
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- Осъществяване на обучение в синхронна среда;
Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против Няма

Въздържали се Няма

По т. 6 от дневния ред:

Доклад с вх.№СОА18-ППОО-4-[ЮО] / 07.12.2021г. относно допълване на Решение № 
309/10.06.2021 г. на Столичен общински съвет, относно сключване на Споразумение за 
партньорство, в случай на одобрение на проектно предложение "Дигитално достъпни 
обекти на територията на Столична община - гарант за съхраняване на културната 
идентичност и опазване на културното наследство за бъдещите поколения" по Процедура 
В6С1Л/П1КЕ (БИДЖИКАЛЧЪР) - 1.002- Първа покана за набиране на проектни 
предложения по Резултат 1 "Подобрено управление на културното наследство", 
Подрезултат 1.2 "Дигитално достъпни обекти на културното наследство" по Програма 
"Културно предприемачество, наследство и сътрудничество", финансирана от 
Финансовия механизъм на Европейското икономическо пространство (ФМ на ЕИП) 
2014-2021 г. с вносители Мирослав Боршош - зам.-кмет на Столична община и Ирина 
Савина - зам.-кмет на Столична община.

Г-жа И. Савина, зам.-кмет на Столична община, представи информация за процеса 
на кандидатстване по проекта.

1. Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
Комисията подкрепя доклада

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

По т. 7 от дневния ред:

Доклад с вх.№СОА21-ВК66-1851-[3] / 08.12.2021г. относно програмно 
финансиране на мерки за насърчаване на разделното събиране на отпадъци в училищата 
и детските градини на територията на СО с вносител Михаил Петров — общински 
съветник.

Като учител и ръководител на образователна институция, г-жа М. Едрева 
поздрави г-н М. Петров за тази му инициатива, защото е важно сенсибилизирането на 
децата към околната среда и грижата към природата да започне от ранна детска възраст.
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Г-н Михаил Петров докладва, че целта на предложението е да се научат децата 
от ранна възраст да събират отпадъците. По този начин би се подобрило и разделното 
изхвърляне на отпадъци/. Г-н М. Петров отправи следните предложения в проекта за 
решение :

- От 2т. да отпадне думата „специализиран“.
- По отношение на състава на комисията, тя да включва 2 представители на 

дирекция „Образование“ и 2 представители на дирекция „Отпадъци“ и по един 
общински съветник от всяка политическа група.

Г-жа М. Едрева предложи в т.2 от проекта за решение, думата „орган“ да се замести 
с термина „комисия“.

Г-н В. Калановски попита от къде са осигурени средствата „до 300 000 лв.“ за 
проекта.

Г-н М. Петров информира ПК, че средствата са осигурени е отчисления по чл. 64 
от Закона за управление на отпадъците.
Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада като предлага следните изменения в проекта за решение: 
1.1. В т.2 на проекта за решение се заличава „..специализиран орган...“. Т. 2 от проекта 
за решение придобива следната редакция : „Създава комисия за оценка и контрол на 
мерките за насърчаване на разделното събиране на отпадъци в училищата и детските 
градини на територията на Столична община в състав....“.
1.2. т. 4 от проекта за решение придобива следната редакция: „За изпълнение на 
настоящото решение Кметът на Столична община внася отчет до ПК по опазване на 
околната среда, земеделие и горите и в частта информационно образователна-кампания 
за насърчаване на разделното събиране на отпадъци в училища и детски градини на 
територията на Столична община до ПК по образование, култуоа, наука

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

По т. 8 от дневния ред:

Доклад е вх.№СОА21-ДИ04-2297-[13]/16.11.2021.г. относно съгласие Столична 
община да придобие безвъзмездно от Държавата правото на собственост върху 
самостоятелен обект с идентификатор 68134.409.170.3.28, "за детско заведение", със 
застроена площ от 142.64 кв. м„ прилежаща тераса с площ от 53.76 кв. м., заедно със 
съответните идеални части от общите части на сградата и от правото на строеж върху 
дворното място - поземлен имот с идентификатор 68134.409.170.3, район „Оборище", 
бул. "Ситняково" №50, блок 2, вх. Б, ет. 1. относно и становище с вх.№ СОА21-ДИ04- 
2297-[16] / 30.11.2021г. от г-н Дончо Барбалов, зам.-кмет на: Столична община и г-н 
Мирослав Боршош, зам.-кмет на Столична община с вносител Николай Александров - 
кмет на район „Оборище“.
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Г-н Николай Александров заяви, че не е запознат е промените предложени в 
становището на г-н Д. Барбалов. Г-н Александров информира ПК, че предложението за 
безвъзмездно ползване на имота от страна на Министерството на отбраната е от началото 
на годината. Предложението на р-н кмет е имота да се ползва за детска градина.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада като се присъединява към предложеното 
изменение в проекта за решение обективирано в становище с вх.№СОА21-ДИ04-2297- 
(16)/30.11.2021г. от г-н Дончо Барбалов и г-н Мирослав Боршош.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против Няма

Въздържали се Няма

По т. 9 от дневния ред:

Доклад вх.№ СОА21-ВК66-11667 / 09.12.2021г. относно именуване на безименна улица 
в район "Студентски", м. "ж.к. Малинова долина - Изток" с името "Мирела Френи" .с 
вносител Малина Едрева - председател на ПК по ОКНКМ.

Г-н В. Калановски попита вносителя каква е причината да се именува улица на 
Мирела Френи, предвид че в Наредбата пише, че трябва да е човек с отношението към 
развитието на град София.

Г-жа М. Едрева информира ПК, че Мирела Френи има несъмнени заслуги за 
популяризирането на България и българската култура в сферата на оперното пеене 
заедно с втория си съпруг оперния бас г-н Гяуров.

Г-н А. Койчев подкрепя доклада като счита, че Френи освен горецитираните 
заслуги има силно присъствие в България чрез десетки концерти, известна е и с 
майсторските си класове по белканто.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1.Комисията подкрепя доклада е предложения проект за решение.

Въздържал се: В. Калановски.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 11

Против Няма

Въздържали се 1
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По т. 10 от дневния ред:

Доклад с вх.№ СОА21-ВК08-17596 / 02.12.2021г. относно именуване на безименни 
улици в с. Бистрица, район „Панчарево“ - Столична община с имената „Горски пейзаж“ 
и „Слънчева поляна“ с вносител Николай Гюров, кмет на район „Панчарево“.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:

1 .Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против Няма

Въздържали се Няма

По т. 11 от дневния ред:

Доклад с вх.№СОА20-ВК08-14969 / 23.11.2020г. относно наименуване на безименна 
улица - тупик в кв.161 по плана на гр.Банкя, м.Банкя-Разширение с името ул."Проф. 
Ангел Заберски" с вносител г-н Рангел Марков - кмет на район „Банкя“.

Г-н Р. Марков информира ПК, че предложената за именуване улица е тупикова и 
безименна. Предложението за именуване е от живущите като г-н Ангел Заберски е живял 
на тази улица.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:

1 .Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против Няма

Въздържали се Няма

По 1 доп. т. от дневния ред:

Доклад с вх.№СОА21-ВК66-9291-[2] / 13.12.2021г. относно изменение и 
допълнение на Решение №657 по Протокол №41 от 14.10.2021г. за утвърждаване на 
Съдържателен обхват, насоки за кандидатстване и параметри на Столична програма 
„Култура“ за 2022г. Удължаване периода на изпълнение на проекти финансирани в 
рамките на Столична програма «Култура» - 2021г. приета с Решение №97 по Протокол 
№28 от 11.02.2021г.с вносител Малина Едрева - председател на ПК по ОКНКМ.
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Г-жа М. Едрева докладва, че докладът визира два проекта започнали дейности 
по реализация в рамките на Столична Програма „Култура“, но не са успели да приключат 
проектите предвид затруднения с пандемията. Предложението има положително 
становище от страна на Творческия съвет. Г-жа Едрева предлага тази възможност за 
удължаване срокът на реализация и отчитане поради пречки породени от Ковид - 19 да 
залегне в принципите на СПК както е заложено в т.З от проекта за решение.

Г-н В. Калановски отправи предложение към т.З от проекта за решение да се 
допълни, че ако конкретната организация, която се ползва от удължаване срока на 
реализация и отчет поради Ковид - 19 , губи право да кандидатства по СПК до 
завършване на проекта. А ако не се стигне до завършване на проекта, то организацията 
губи право да кандидатства по СПК в рамките на 5 /пет/ години. Г-н Калановски оттегли 
предложението си.

1 .Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против Няма

Въздържали се Няма

Заседанието бе закрито с изчерпването на дневния ред.

Изготвил:^

Председател на ПК по образование, 

култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 

култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 

култура, наука и културно многообразие:

^Цончо Христев

Г. Р

М/р______
Галина Едрева

Борислав Бориславов 
и

Димитър Антов
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